
معاون هنری فرهنگ و ارشاد اسلامی استان فارس، گفت: در حال حاضر موسیقی اولین کالای فرهنگی در سبد مخاطب است.
به گزارش خبرنگار مهر، مهدی رنجبر در آستانه آغاز دور دهم گروه نوازی جشنواره موسیقی فارس در جمع خبرنگاران گفت: اداره کل فرهنگ و 

ارشاد فارس به دوره گذشته جشنواره افتخار می کند و این جشنواره در تقویم استان از رویدادهای بزرگ فرهنگی و هنری بزرگ به شمار می رود.
وی بابیان اینکه هنر بی واسطه و سهل الوصول و سخت است، افزود: اعتبار هر دانشگاه و موسسه و آزمون به جایگاه هیئت علمی آن است، بنابراین 
جشنواره موسیقی فارس با حضور چهره های مطرح دارای کیفیت بالایی است. رنجبر بااین حال خواستار این شد که هنرمندان و مسئولان با ذائقه مخاطب 
پیش بروند و با توجه به این موضوع آثار را حمایت کنند. معاون هنری فرهنگ و ارشاد فارس، همچنین تصریح کرد: انجمن موسیقی فارس باجرئت پا 

به میدان گذاشته و جشنواره را نسبت به پارسال وسیع تر برگزار می کند.
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روزنامه

عاملی  هر  از  بیش  که  عاملی 
مختل  را  جامعه  روانی  امنیت 
نشر  نخست  مرتبه  در  می کند، 
موضوعات  و  مطالب  پخش  و 
طریق  از  چه  عمومی  سطح  در 
راه های  چه  و  مجازی  فضای 
و  اصلی ترین  بلکه  نیست،  دیگر 
نگرانی  ایجاد  عامل  محوری ترین 
بی اعتنایی  بین مردم،  و اضطراب 
ارگان ها،  مسئولان  بی توجهی  و 
حاکمیتی  دستگاه های  و  نهادها 
موضوعات  و  مطالب  با  مرتبط 

مطرح شده است.
مسئولان  سکوت  به  نسبت  مردم 
شده،  منتشر  مباحث  با  مرتبط 
آن  و  ندارند  خوبی  برداشت 
مطرح  آنچه  تأیید  به نوعی  را 
بی اعتنایی  یا  و  شده  عنوان  و 
نسبت  مسئولان  دهن کجی  و 
می کنند،  تلقی  خود  زندگی  به 
خشم  و  عصبانیت  به  ازاین رو 
کشانده می شوند و آرامش، نشاط، 
دست  از  را  خود  و...  امیدواری 
می دهند که این وضعیت می تواند 
و  بی شمار  آسیب های  آبستن 

خطرناک اجتماعی باشد.
شیراز، چند  در  پارازیت  موضوع 
سالی است که بر سر زبان هاست 

را  آن  جامعه  افراد  از  بسیاری  و 
کم بارشی،  یا  بی بارشی  و  مسبب 
مانند  دردناکی  بیماری های  ایجاد 
سرطان و سردرد و سرگیجه و... 

می دانند.
در این رابطه جز چند مسئولی که 
کلان شهر  در  پارازیت  موضوع 
آنان  به  مستقیم  به طور  شیراز 
چندان ارتباطی ندارد، به تکذیب 
نیز  زود  خیلی  و  پرداختند  آن 
که  کردند!  گذر  مباحث  این  از 
بروز  دامنه  شد،  موجب  امر  این 
فراگیرتر  و  گسترده تر  شایعات 
از رسانه های  به گونه ای که  شود، 
سر  ماهواره ها  و  برون مرزی 
از موضوعات  به یکی  و  برآورد 

روز مبدل شد.
حال باید دید که این بار شورای 
این  به  که  شیراز  شهر  اسلامی 
بحث وارد شده است تا چه اندازه 
موارد  و  حقیقت یابی  می تواند 
مطرح  شده را راستی آزمایی و به 
شهروندان به صراحت اطلاع رسانی 
تا  تشکیل  شده  کارگروه  و  کند 
که  شد  خواهد  قادر  اندازه  چه 
در  واقعیت ها  به  مردم  دستیابی 
 این زمینه را تسهیل کند و تسریع

دهد؟!

این که  بابیان  شیراز  شهردار 
نوع  از  فرهنگی  کار  با  اصولًا 
گفت:  نیستم،  موافق  بیلبوردی 
باشد  جایی  باید  فرهنگی  کار 
طولانی مدت  آن  اثرگذاری  که 
اثر  بیلبوردی  اطلاع رسانی  باشد، 

کوتاه مدت دارد.
زارع  مریم  خبری/  سرویس 
در  اسکندرپور  حیدر  خفری: 
نمایشگاه  در  خبری  نشست  یک 
از شروع ساخت  بین المللی کتاب 
پرده سینمایی در محله کوزه گری 
داشت:  اظهار  و  داد  خبر  شیراز 
در  شهرداری  در  ما  تلاش  بیشتر 
بخش فرهنگ در رابطه با فرهنگ 

عمومی است.
وی بابیان این که شهرداری شیراز 
آمادگی دارد که ناشرین شیرازی 
افزود:  کند،  تقویت  را  فارسی  و 
از  جامعه  عمومی  فرهنگ  ساخت 
فرهنگ سازی در محلات و مناطق 

شکل می گیرد.
 20 بالغ بر  گفت:  شیراز  شهردار 
دارد  وجود  شیراز  در  فرهنگ سرا 
سمت  به  آن ها  هدف  و  نگاه  که 

تقویت فرهنگ عمومی است.
اصولًا  این که  بابیان  اسکندرپور 
بیلبوردی  نوع  از  فرهنگی  کار  با 
کرد:  تصریح  نیستم،  موافق 
باشد  جایی  باید  فرهنگی  کار 
طولانی مدت  آن  اثرگذاری  که 
اثر  بیلبوردی  اطلاع رسانی  باشد، 

کوتاه مدت دارد.
ان  با  مشترک  همکاری  از  وی 
ساعت  افزایش  جهت  اوها  جی 
کار فرهنگسراها خبر داد و مطرح 
کرد: بنا بر ضرورت در سال های 
و  مناطق  در  کردیم  سعی  گذشته 
فرهنگسراهای  شیراز  در  محلات 
کوچک بسازیم که کمبود نیروی 
انسانی باعث شده آن چنان که لازم 
این فرهنگ سراها  به  نتوانیم  است 

رسیدگی کنیم.
نبود  این که  بابیان  شیراز  شهردار 
شیراز  در  بزرگ  کتابخانه  یک 
به  مربوط  که  است  نقص  یک 
ادامه  نیست،  ما  گذشته  یک ساله 
داد: اگر اقتصاد کتاب پویایی لازم 
که  باشید  مطمئن  باشد،  داشته  را 
روزهای  می تواند  نیز  نشر  حوزه 

خوبی را داشته باشد.
برگزاری  به  اشاره  با  اسکندرپور 
سنگ  محور  در  هنر  بازارچه های 
زمانی  کرد:  خاطرنشان  سیاه 
برای  معضل  یک  تاریخی  بافت 

این  به  توجه  با  که  بود  شیراز 
بافت می شود مشکل اشتغال را در 

گردشگری برطرف کرد.
 80 از  بیش  انجام  به  اشاره  با  وی 
مردم  توسط  گردشگری  پروژه 
این  اقتصادی  بهره وری  دلیل  به 
بیان کرد: در حوزه کتاب  حوزه، 
باید بتوانیم کاری کنیم که اقتصاد 
بهره دهی  نشر  اقتصاد  و  کتاب 
مناسب را داشته باشد که با افزایش 

کتابخوانی این اتفاق رخ می دهد.
این که  بابیان  شیراز  شهردار 
بزرگ  نیاز  شهر  در  پیاده  زندگی 
است،  بزرگ  شهرهای  امروز 
گذشته  ماه   6 از  شیراز  در  گفت: 
به عنوان  شهر  در  پیاده  زندگی 
مطالعه کلان شروع  شده که  یک 
زیر پروژه های آن، پروژه دروازه 
پروژه  اصفهان،  دروازه  تا  قرآن 
خیابان  از  قصرالدشت  پیاده روی 
شهید رمضانی تا معالی آباد، پروژه 
تا فلکه  بازآفرینی فلکه شهرداری 

ستاد است.
اسکندرپور در مورد این که به نظر 
فرهنگی  دستگاه  برخی  می رسد 
شهرداری  عهده  به  را  خود  وظیفه 
اساس  بر  گفت:  نیز  گذاشته اند 
مستقیمی  وظیفه  شهرداری  قانون، 
در حوزه فرهنگی ندارد و اگر قرار 
باید  است در این جهت کار کند 
در راستای ارتقای فرهنگ عمومی 

و شهری باشد. 
این  در  که  ضعفی  داد:  ادامه  وی 
که  است  این  دارد  وجود  حوزه 
برخی شهرداری را مسئول فرهنگ 
می دانند و در پاره ای از مسائل نیز 
دستگاه های تبلیغی مدعی می شوند 
که چرا فلان کار را انجام نمی دهد، 
با  ذاتی  مسئولیت  درحالی که 

آن هاست. 
در  تهران  شهرداری  وی  گفته  به 
سال 70 در زمان آقای کرباسچی 
فرهنگی  فضاهای  ساخت  به  اقدام 
بعدازآن  و  کرد  فرهنگ سرا  و 
شهرداری ها به این فکر کردند که 
شهردار  شوند.  وارد  حوزه  این  به 
که  سؤال  این  به  پاسخ  در  شیراز 
چه برنامه ای برای مقابله با فروش 
کتاب های قاچاق که اعلام می شود 
درصد   50 غرفه های  در  اغلب 
مجوز  شهرداری  از  که  تخفیف 
این  از  گفت:  دارید،  می گیرند 
اگر  اما  ندارم؛  اطلاعی  موضوع 
چنین چیزی باشد جلو آن را قطعاً 

خواهم گرفت.

و  فرهنگی  کمیسیون  عضو 
تهران  شهر  شورای  اجتماعی 
تشکیل  لزوم  ضرورت  بر 
بررسی  برای  کارگروهی 
هنرمندان  از  وضعیت و حمایت 

موسیقی خیابانی تأکید کرد.
گفت وگو  در  نظری  حجت 
وضعیت  به   اشاره  با  ایسنا،   با 
موسیقی خیابانی در تهران گفت: 
خیابانی  موسیقی  از  متأسفانه 
حتی  و  نمی شود  انجام  حمایتی 
نیروهای  که  می شود  دیده  بعضاً 
گروه های  این  با  شهرداری 
معبر  سد  به عنوان  موسیقی 

برخورد می کنند.
وی بابیان اینکه بر اساس قانون، 
ارائه  مسئولیت  ارشاد  وزارت 
موسیقی  گروه های  به  مجوز 
همین  بر  و  دارد  عهده  بر  را 
وضعیت  برای  می بایست  اساس 
خیابانی  موسیقی  گروه های 
ادامه  کند،  چاره اندیشی  نیز  
می بایست  ارشاد  وزارت  داد: 
و  باشد  تصمیم گیری  محور 

شهرداری  همچون  مجموعه هایی 
و پلیس نیز کمک کننده باشند.

فعالیت  اینکه  بابیان  نظری 
خیابانی  موسیقی  گروه های 
به  ارشاد  وزارت  سوی  از  باید 
افزود:  شود  شناخته  رسمیت 
در  جدی  اقدام  می خواهیم  اگر 
گروه های  وضعیت  تعیین  مورد 
موسیقی خیابانی اتفاق بیفتد باید 
شود؛  میدان  وارد  ارشاد  وزارت 
شهرداری  صورت  این  غیر  در 
مصوبه  و  بخشنامه  با  نمی تواند 
گروه ها  این  فعالیت  ادامه  به 
نیز  دلیل  همین  به  کند.  کمک 
برای  لازم است که کارگروهی 
بررسی وضعیت و حمایت از این 
وزارت  محوریت  با  هنرمندان 

ارشاد تشکیل شود.

متحد  ملل  کودکان  صندوق 
فوت  احتمال  از  )یونیسف( 
ابتلا به  روزانه ۸۰ نوجوان براثر 
خبر   ۲۰۳۰ سال  تا  ایدز  بیماری 

داد.
فور   هنریتا  ایسنا،  گزارش  به 
ملل  کودکان  صندوق  مدیر 
روند  درصورتی که  گفت:  متحد 
ایدز  بیماری  انتقال  از  پیشگیری 
تسریع نشود تا سال ۲۰۳۰ روزانه 
براثر  نوجوان   ۸۰ مرگ  شاهد 

ابتلا به این بیماری خواهیم بود.
در گزارش یونیسف آمده است 
می دهد  نشان  فعلی  روند  که 
بیماری  از  ناشی  مرگ ومیر  که 
این  به  ابتلا  موارد جدید  و  ایدز 
بیماری،  کند شده است، اما این 
کافی  سرعت  با  کاهشی  روند 

پیش نمی رود.
مبتلا  کودکان  از  نیمی  از  بیش 
رسیدن  از  قبل  ایدز  بیماری  به 
را  خود  جان  پنج سالگی  سن  به 
اقدامات  و  می دهند  دست  از 
و  پیشگیری  در  انجام گرفته 
بخصوص  بیماری  این  درمان 

در مورد انتقال ویروس HIV از 
مادر به نوزاد، نتیجه مطلوب را به 

همراه نداشته است.
که  است  آن  از  حاکی  آمارها 
از  بیماری  ابتلای  موارد  تعداد 
مادر به نوزاد در مدت هشت سال 
گذشته، حدود ۴۰ درصد کاهش 
از  دوسوم  همچنان  اما  داشته، 
تمامی موارد ابتلا به بیماری ایدز 
دختران  به  نوجوانان،  میان  در 

اختصاص دارد.
از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
حال  در  شینهوا،  خبرگزاری 
ساله   ۱۹ فرد  میلیون  سه  حاضر 
به  جهان  سراسر  در  کمتر،  و 

ویروس HIV آلوده هستند.

سرپرست استانداری فارس گفت: در 
فارس  سهم  استانی،  اعتبارات  حوزه 
در  اما  است؛  آن  با جمعیت  متناسب 
این  ملی  پروژه های  اعتبارات  بحث 
استان  این  جمعیت  با  متناسب  سهم 
کرده  ایجاد  را  مشکلاتی  و  نیست 

است.
سرپرست استانداری فارس در حاشیه 
کتاب  نمایشگاه  هفدهمین  از  بازدید 
از  مردم  استقبال خوب  فارس گفت: 
روز  یک  شد،  سبب  نمایشگاه  این 
کیفیت  از  غرفه داران  و  شود  تمدید 

خدمات ارائه شده رضایت داشتند. 
درصدی   20 تخفیف  داد:  ادامه  وی 
 20 تخفیف  کنار  در  نمایشگاه 
درصدی غرفه داران نیز کمک خوبی 
برای مردم با توجه به افزایش قیمت 

کتاب ها در سال جاری بود. 
سرپرست استانداری فارس ادامه داد: 
استفاده از ظرفیت و مشارکت خیرین 
مسئولان  که  است  برنامه هایی  از 
در  فارس  کتاب  نمایشگاه  برگزاری 
سال آینده می توانند از آن بهره ببرند. 
از  بهتر  خیری  چه  کرد:  اضافه  وی 
اختیار  در  و  بخریم  کتاب  این که 

دیگران قرار دهیم و خیرین می توانند 
بخشی از پولی که برای کارهای خیر 
در نظر گرفته اند را برای تخفیف بن 
و بخشی را برای کمک به برگزاری 

نمایشگاه کتاب اختصاص دهند. 
رحمانی در پاسخ به این سؤال که چه 
فضای  سرانه  افزایش  برای  برنامه ای 
شیراز  شهر  و  فارس  در  فرهنگی 
سرانه  که  کتابخانه  حوزه  در  به ویژه 
در  گفت:  نیز  دارید  دارد،  اندکی 
عمومی  فرهنگ  شورای  اخیر  جلسه 
این استان، 16 محور اصلی در جهت 
فرهنگ  شورای  سیاست های  اجرای 
عمومی کشور تعیین شد که یکی از 
ترویج  و  فرهنگ  دین،  محور  آنها، 

کتاب و کتابخوانی بود. 
وی ادامه داد: این شورا با توجه به این 

متناسب  و  تحلیل  را   موضوع  اصل، 
پروژه  اجرای  و  برنامه ریزی  آن  با 
این  در  امیدواریم  و  داشت  خواهد 
در  کتابخانه ای  فضاهای  میزان  راستا 
آن  سرانه  و  یابد  افزایش  نیز  شیراز 

بهبود یابد. 
کتابخانه  موضوع  داد:  ادامه  رحمانی 
خواهیم  پیگیری  را  شیراز  مرکزی 
با توجه  این کتابخانه  کرد و ساخت 
این حوزه ضروری  در  نیاز شیراز  به 
است. وی در بخش دیگری از سخنان 
تالار  که  کرد  امیدواری  اظهار  خود 
تمایل  به  توجه  با  نیز  مرکزی شیراز 
در  مشارکت  برای  خصوصی  بخش 
اجرایی  و  تکلیف  تعیین  آن  ساخت 
فارس  استانداری  سرپرست  شود. 
اجرای  با  امیدواریم  کرد:  اضافه 

برنامه های در نظر گرفته شده، شیراز 
داشتن  و  تاریخی  قدمت  به  توجه  با 
بار  علمی  چهره های  و  دانشمندان 

دیگر شکوفا شود. 
هنوز  شیراز  کرد:  تأکید  رحمانی 
در  و  دارد  بسیاری  فرهیختگان  هم 
نمایشگاه کتاب امسال نیز از یکی از 

آنها تجلیل شد. 
فارس  سهم  افزایش  مورد  در  وی 
گفت:  کشوری   98 سال  بودجه  از 
خوشبختانه در حوزه اعتبارات استانی، 
جمعیت  با  متناسب  فارس  سهم 
اعتبارات  بحث  در  اما  است؛  آن 
با  متناسب  سهم  این  ملی  پروژه های 
جمعیت این استان نیست و مشکلاتی 

را ایجاد کرده است. 
سرپرست استانداری فارس ادامه داد:  
شده  زیادی  تلاش  اخیر  سال های  در 
که این سهم افزایش یابد و در شورای 
نیز  فارس  استان  توسعه  برنامه ریزی 
تقسیم کار  و  سازمان دهی  دنبال  به 
بین نمایندگان این استان در مجلس، 
سایر  و  بودجه  برنامه  استانداری، 
ملی  اعتبارات  افزایش  برای  مدیران 

هستیم.

پایش  و  سنجش  کارگروه  عضو 
امواج  و  تشعشات  و  پارازیت ها 
آغاز  از  شیراز  شهر  در  منتشره 

عملیات اجرایی این طرح خبر داد.
نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
بین الملل  امور  و  عمومی  روابط  از 
قاسم  شیراز،  شهر  اسلامی  شورای 
برگزاری  به  اشاره  با  مقیمی 
جلسه های توجیهی و هماهنگی بین 
استانداری  محوریت  با  که  بخشی 
شورای  نمایندگان  و حضور  فارس 
شیراز،  شهرداری  شیراز،  شهر 
اداره  شیراز،  پزشکی  علوم  دانشگاه 
ارتباطات  و  مقررات  تنظیم  کل 
رادیویی منطقه جنوب کشور، اداره 
اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  کل 
انجام  محیط زیست  کل  اداره  و 
این  اجرایی  فاز  گفت:  پذیرفته، 
طرح با حضور فیزیکی دستگاه های 
نمایندگان  نظارت  و  متولی 
دستگاه ها در نقاط مختلف آغاز شد.

سلامت،  کمیسیون  رئیس 
شهری  خدمات  و  محیط زیست 
شورای شهر شیراز ادامه داد: با توجه 
به خطی بودن شهر شیراز مقرر شد 
در  شیراز  شهر  محور  چهار  در  تا 
نقاط مختلف شهر، طرح  ساعات و 
امواج  میزان تشعشعات  اندازه گیری 
اجرایی شود که در اولین روز محور 
مورد  شرق  جنوب  غرب-  شمال 

پایش قرار گرفت.
کلی  نتایج  هر  افزود:  مقیمی 
و جهت  تجمیع  پایش ها  از  حاصل 
انرژی  سازمان  به  تجزیه وتحلیل 
نتایج  تا  می شود  ارسال  ایران  اتمی 
شود،  رسانده  مردم  اطلاع  به  قطعی 
حد  در  آمارها  اولیه  مشاهدات  اما 
برای  خطر  از  نشانه ای  و  بود  مجاز 

سلامت مردم به همراه نداشت.
هرچند  کرد:  خاطرنشان  وی 
جدی  تهدید  عدم  از  حاکی  شواهد 

پارازیت ها برای سلامت شهروندان 
در  اما  است؛  زمانی  بازه  این  در 
در  متأسفانه  هم  مجاز  حد  همین 
خدمات  اماکن  برخی  محدوده 
شاهد  درمانی  مراکز  و  عمومی 
امواج  پراکنش  از  بالاتری  درصد 
توجه  با  است  ضروری  که  هستیم 
نوع بیماران بستری در این مراکز، 
استقرار  نحوه  در  اساسی  تجدیدنظر 
بی  آنتن های  و  مخابراتی  دکل های 
بیمارستان ها  مجاورت  در  اس   تی 

صورت پذیرد.
دانشگاه  اجتماعی  سلامت  مشاور 
علوم پزشکی شیراز ادامه داد: شیراز 
هم اکنون مجهز به ۱۸ سامانه سنجش 
میزان تشعشع امواج در نقاط مختلف 
می توانند  شهروندان  که  است  شهر 
درگاه  طریق  از  آنلاین  به صورت 
اینترنتی اداره کل ارتباطات و تنظیم 
جنوب  منطقه  رادیویی  مقررات 

حداکثر و حداقل تابش امواج را در 
کل ساعات شبانه روز مشاهده کنند.

مأموریت  به  اشاره  با  مقیمی 
میزان  سنجش  و  پایش  کارگروه 
بخشی  اطمینان  افزود:  پارازیت ها 
شرایط  بودن  سالم  از  شهروندان  به 
از  شیراز  شهر  اجتماعی  زیست 
است  کارگروه  این  اصلی  اهداف 
که لازم است جهت تحقق آن این 
طرح در یک دوره مستمر یک  ساله 
و در شرایط زیستی مختلف انجام تا 
اعتماد کامل در جامعه و میان مردم 

و مسئولان حاکم و حاصل شود.
حسب  گفت:  پایان  در  وی 
نهادها و  گزارش های واصله برخی 
شیراز  شهرداری  ازجمله  سازمان ها 
اقدام به نصب تجهیزات دریافت و 
ارسال  امواج می کنند که ضروری 
است همه سازمان ها ملزم به رعایت 
حقوق  و  حریم  حفظ  و  قانون 

شهروندان باشند.

شیراز  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
خواستار  شهر  شورای  گفت: 
شیراز  شهر  در  محور   4 بازآفرینی 

است.
نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش   به 
شهرداری  اطلاع رسانی  پایگاه  از 
شیراز،  احمدرضا دستغیب در برنامه 
»هم اندیشی زندگی پیاده در شیراز با 
بابیان  انسان محور«  توسعه  استراتژی 
زندیه  اینکه هم اکنون طراحی محور 
بازآفرینی  افزود:  است،  شده  انجام  
محور زندیه از میدان نمازی تا فلکه 
نیز   97 سال  بودجه  در  شهرداری 
گنجانده شده است که طبق آن بیش 
از ۳۰ نقطه در این محور بازآفرینی 
امام  میدان  طرح  این  در  می شود. 
نقاط  از  یکی  به عنوان  )ع(  حسین 

کلیدی بازآفرینی دیده شده است.
رویکرد  به  اشاره  ضمن  وی 
شورای  پنجم  دوره  انسان محوری 
کرد:  تأکید  شیراز  شهر  اسلامی 
طرح های  اجرای  در  توانستیم  اگر 
که  بسازیم  شهری  پیاده محوری، 
ضعیف ترین اقشار همچون کودکان 
تردد،  امکان  نیز در آن  و سالمندان 
از وسایل حمل ونقل  استفاده  تفریح، 
موفق  آنگاه  داشتند،  را  و...  عمومی 
ایجاد  انسان محور  شده ایم که شهری 

کنیم.
شیراز  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
عریض  و  تقاطعات  پل ها،  ساخت 
دعوت  معنای  به  را  خیابان ها  کردن 
در  حضور  برای  خودروها  از  بیشتر 
حضور  افزود:  و  دانست  شهر  سطح 
شهر  سطح  در  خودروها  بیشتر 
همراه  به  را  و...  ترافیک  آلودگی، 
دور  تعامل  از  را  شهروندان  و  دارد 
باید  امروز  درصورتی که  می کند. 
رویکرد سخت افزاری را به رویکرد 
پیاده محوری،  مثل  نرم افزاری 

گفت وگومحوری  و  محله محوری 
سوق بدهیم و شهر را به سمتی ببریم 
که شهروندان از زندگی در آن لذت 
با  را  نشاط  امنیت  آرامش،  و  ببرند 

حضور در فضای شهر کسب کنند.
از  انتقاد  با  نشست  این  در  دستغیب 
بلندمرتبه،  ساختمان های  ساخت 
هسته  در  تجاری  مراکز  و  پاساژها 
زیبایی  گفت:  شیراز  شهر  مرکزی 
و  برج ها  ساختن  به  شیراز  شهر 
نیست؛  بلندمرتبه  آپارتمان های 
و  حفظ  به  شیراز  شهر  زیبایی  بلکه 
توسعه مجموعه باغات قصردشت، باز 
زنده سازی بافت تاریخی فرهنگی و... 
بستگی دارد. در مدیریت شهری باید 
اگر  شود.  داده  شهروندان  به  ارزش 
نهادن  ارزش  شهری  مدیران  تفکر 
به جای  باشد  شهروندان  و  شهر  به 
به  اقدام  شهر،  مرکز  در  برج سازی 
و  بوستان  فرهنگی،  مراکز  ساخت 

توسعه فضای سبز می کنند.
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز ابراز 
امیدواری کرد که با تحقق رویکرد 
انسان محوری،  آگاهانه  و  هوشمندانه 
شهر  برای  ارزشمند  افقی  به  بتوانیم 

شیراز دست پیدا کنیم.
رویکرد  به  اشاره  با  شیراز  شهردار 
مدیریت  مجموعه  انسان محوری 
شهری نیز گفت: عملیات اجرایی سه 
پروژه پیاده راه محور حافظ از دروازه 
محور  اصفهان،  دروازه  تا  قرآن 
میدان  تا  شهرداری  میدان  از  زندیه 
کوچه باغ های  و  )ع(  حسین  امام 
قصردشت در سال 98 آغاز می شود.

تکمیل  از  خشنودی  ابراز  با  وی 
در  انسان محور  طرح های  مطالعات 
جدید  دور  فعالیت  از  سال  نخستین 
مدیریت شهری و دوره پنجم شورای 
اسلامی شهر شیراز گفت: استراتژی 
زندگی پیاده در شهر یک استراتژی 

است  شهری  مدیریت  برای  کلان 
زمینه  این  در  شیراز  داریم  تلاش  و 
منظور  بدین  باشد.  پیشرو  شهری 
اجرای  مطالعات  و  برنامه ریزی ها 
طرح های انسان محور در شیراز انجام 
مصداقِ  طرح ها  این  و  است   شده 
عملیِ اندیشه شهر انسان محور هستند.

کرد:  خاطرنشان  شیراز  شهردار 
دنیا  بزرگ  شهرهای  افق  هم اکنون 
توسعه  نیز  لندن  و  تورنتو  همچون 
فراهم  و  شهر  در  پیاده  زندگی 
و  اجتماعی  تعامل  فرصت  کردن 
است.  شهر  عرصه  در  مردم  حضور 
ازاین رو ما نیز درصدد هستیم که با 
پیاده  انسان محور  پروژه  سه  اجرای 
تا  قرآن  دروازه  از  حافظ  محور  راه 
دروازه اصفهان، محور زندیه از میدان 
)ع(  حسین  امام  میدان  تا  شهرداری 
همگام  قصردشت،  کوچه باغ های  و 
فرصتی  دنیا  بزرگ  شهرهای  با 
مناسب به منظور تعامل اجتماعی برای 

شهروندان فراهم کنیم.
ماه  شش  از  اینکه  به  اشاره  با  وی 
ذی صلاح  مشاور  انتخاب  با  پیش 
در  پیاده  زندگی  کلی  استراتژی 
آن  مطالعات  و  بررسی  شیراز  شهر 
پروژه های  انجام  افزود:  شد،  انجام 
تعمق،  تفکر،  نیازمند  انسان محور 
مطالعات گسترده دقیق و فنی و در 
نظر گرفتن جوانب مختلف اجتماعی، 
مراحل  ازاین رو  است.  و...  فرهنگی 
اجرای پروژه های  مطالعه، طراحی و 
بود.  خواهد  زمان بر  انسان محور 
هم اکنون مطالعات اجرایی سه پروژه 
پیاده راه محور حافظ از دروازه قرآن 
از  زندیه  محور  اصفهان،  دروازه  تا 
میدان شهرداری تا میدان امام حسین 
در  قصردشت  کوچه باغ های  و  )ع( 
این  طراحی  شده،  انجام   شیراز  شهر 
تکمیل  آینده  ماه های  در  پروژه ها 

در  آنها  اجرایی  عملیات  و  می شود 
سال 98 آغاز خواهد شد.

شهردار شیراز خطاب به حاضرین در 
شیراز  در  پیاده  زندگی  »هم اندیشی 
انسان محور«  توسعه  استراتژی  با 
شهری  مدیریت  مجموعه  در  گفت: 
معتقد هستیم طرحی موفق است که 
آن  تدوین  و  طراحی  در  همگان 
مشارکت داشته باشند. در این راستا 
از نخبگان و اساتید حوزه شهرسازی، 
شهروندان  و  و...  ترافیک  معماری، 
نظرات  ارائه  با  که  می کنم  دعوت 
طراحی  در  خود  پیشنهادهای  و 
مشارکت  انسان محور  پروژه های 
تا  کنند  نقد  بی رحمانه  را  طرح  و 
به  اصلاحات  انجام  از  پس  پروژه ها 

بهترین نحو ممکن اجرا شوند.
ضمن  نشست  این  در  اسکندرپور 
رویکرد  اتخاذ  علت  تشریح 
جدید  دوره  در  انسان محوری 
رویکرد  گفت:  شهری  مدیریت 
زندگی پیاده در شهر بر این مبناست 
دلیل  به  گذشته  سالیان  طی  که 
تعامل،  فرصت  شهرها  سریع  رشد 
مشترک  تعلق  حس  و  گفت وگو 
بین مردم در کلان شهرها از بین رفته 
است و شهرها فقط ازنظر زیرساختی 
توسعه پیداکرده اند؛ بنابراین در حال 
حاضر مجموعه مدیریت شهری باید 
نرم افزاری  اقدامات  توسعه  سمت  به 
اگر  که  دلیل  بدین  کند،  حرکت 
باشد  فراهم  زیرساخت ها  شهری  در 
آرامش  و  آسایش  از  شهروندان  اما 
کافی برای زندگی در آن برخوردار 
کارایی  زیرساخت ها  آن  نباشند، 
خود را از دست خواهند داد. در این 
راستا مدیران شهری باید با در پیش 
شهری  نرم افزاری  اقدامات  گرفتن 
آرام، بانشاط و ایمن برای شهروندان 

ایجاد کنند.

با  استان ها  عالی  شورای  رئیس 
بازنگری  و  اصلاح  دانستن  الزامی 
مربوط  که   ۱۰۰ ماده  کمیسیون  در 
گفت:  است،  ساختمانی  تخلفات  به 
برای  شهر  جوارح  و  اعضا  فروش 
اداره شهر یا همان شهرفروشی بسیار 
نگران کننده است و این قانون باید با 

کمک نمایندگان اصلاح شود.
الویری  مرتضی  ایسنا،  گزارش  به 
مجمع  اجلاس  شصت ودومین  در 
اسلامی  شوراهای  رؤسای  مشورتی 
در  استان ها  مراکز  و  کلان شهرها 
آماده  شورا  اینکه  بابیان  همدان، 
پیشنهادات  جمع آوری  و  دریافت 
است،  شهرفروشی  با  مقابله  برای 
گفت:  پیشنهاد ارائه یک طرح برای 
وجود  مجلس  به   ۱۰۰ ماده  اصلاح 
در  بسیار  شهرفروشی  چراکه  دارد؛ 
حال اتفاق است و مبنای ما این است 
کمک  و  هم فکری  صورت  در  که 
مجلس با بازنگری در کمیسیون ماده 

۱۰۰ می توان مشکلات را حل کرد.
هزینه  تأمین  نحوه  به  اشاره  با  وی 
شهری  خدمات  برای  شهرداری ها 
شهر  هزینه  درصد   ۲۰ کرد:  عنوان 
باقی مانده  توسط دولت و ۸۰  درصد 
در  این  می شود،  کسب  عوارض  از 
تأمین  مقدار  این  که  است  حالی 
هزینه کافی نیست و نیازمند کمک 
علت  به  اما  است،  خصوصی  بخش 
به  حاضر  خصوصی  بخش  تنگناها 

همکاری نیست.

با  شوراها  همکاری  الویری 
مجلس را راهکاری اساسی برای حل 
دانست  شهری  مدیریت  مشکلات 
ایرادات  عوارض  لایحه  افزود:  و 
و  توجه  نیازمند  که  دارد  بسیاری 
حل  برای  مجلس  نمایندگان  کمک 
مناسب  تقسیم بندی  عدم  آن هاست؛ 
بخش های  به  عوارض  پرداخت 
شهرداری، تبدیل عوارض به مالیات 
خزانه  به  دریافتی  پول های  انتقال  و 
کشوری ازجمله مشکلات عمده این 

لایحه است.
وی بابیان اینکه مدیریت شهری در 
به جایی  هنوز  اما  دولت مطرح شده، 
نرسیده است، گفت: مجلس در حوزه 
از  پس  و  شد  وارد  شهری  مدیریت 
و  استان ها  عالی  شورای  به  انتقال 
برگرداندن آن با دو فوریت، اکنون 
در صورت  و  است  بررسی  در حال 
اجرا منافع بسیار زیادی در مدیریت 

شهری دارد.
تأمین  مشکلات  به  اشاره  با  الویری 
مالی برای شوراها بیان کرد: ما منابع 
را به شورای استان ها می پردازیم، اما 
شورای شهرستان ها و بخش ها منابعی 

ندارند.
ماده   ۳ بند  گفت:  پایان  در  الویری 
۸۲ قانون تشکیلات و نظارت شوراها 
اما  شده،  تصویب   ۱۳۷۵ سال  در 
امیدواریم  انجام نمی شود و  به درستی 
انجام شوند؛ چراکه در صورت اجرا 

بسیاری از مشکلات حل می شود.

هشدار رئیس شورای عالی استان ها درباره 
افزایش شهرفروشی در کشور

 لزوم تشکیل کارگروه بررسی وضعیت
موسیقی خیابانی

 پیش بینی فوت روزانه ۸۰ نوجوان براثر
ابتلا به بیماری ایدز

پایش و سنجش تشعشعات پارازیت در شیراز 
آغاز شد

شهردار شیراز:
با کار فرهنگی از نوع بیلبوردی موافق نیستم

معاون هنری ارشاد استان فارس:

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید

تحلیل خبر
گروهتحلیلخبرروزنامهطلوع

سرپرست استانداری فارس:

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز عنوان کرد؛

از هر دری کلامی


